

Priorities 2010



1. The future of the European Union and its basic values:

Focus 2010: Celebrations of Europe Day on 9 May in the context of the 60th anniversary of the Schuman Declaration

2. Active European citizenship: civic participation and democracy in Europe:

Focus 2010: Role of civil society organisations and forms of civic participation in the democratic life of the EU; Equal opportunities in political life; Raise awareness about, and mobilise stakeholders towards, the planned European Year of Volunteering 2011

3. Intercultural dialogue:

Focus 2010: European Year for Combating Poverty and Social Exclusion 2010.

4. People's well-being in Europe: employment, social cohesion and sustainable development:

Focus 2010: Impact and consequences of the current economic situation: to involve citizens and civil society in developing locally adapted solutions and to exchange experience on these in the European context.

5. Impact of EU policies in societies:

Focus 2010: The beneficiary organisations of the Europe for Citizens programme present a valuable channel through which various audiences can be involved in awareness raising and reflections on the outcome of EU policies in their field of interest. They will be invited to participate and to influence the EU's current and future policies.



Priorités 2010



1. L'avenir de l'Union européenne et de ses valeurs fondamentales

Focus 2010: - Célébrations de la Journée de l'Europe, le 9 mai 2010, dans le contexte du soixantième anniversaire de la Déclaration de Robert Schuman

2. Citoyenneté européenne active : participation civique et démocratie en Europe

Focus 2010: Le rôle des organisations de la société civile et formes de participation civique à la vie démocratique de l'UE; égalité des chances en politique; sensibiliser et mobiliser les parties prenantes à l'initiative « 2011, Année européenne du volontariat ».

3. Dialogue interculturel

Focus 2010: Année européenne de lutte contre la pauvreté et l'exclusion sociale 2010.

4. Bien-être des citoyens en Europe : emploi, cohésion sociale et développement durable

Focus 2010: Impact et conséquences de la situation économique actuelle: associer les citoyens et la société civile à l'élaboration de solutions adaptées aux circonstances locales et d'échanger à l'échelon européen les leçons tirées de l'application de ces solutions.

5. Incidence des politiques communautaires sur les sociétés

Focus 2010: Les organisations bénéficiaires du programme «L'Europe pour les citoyens» constituent un intermédiaire précieux, permettant à différents publics de s'investir dans les actions de sensibilisation et les réflexions menées sur les résultats des politiques communautaires dans le domaine qui les intéresse. Elles seront invitées à participer à cette démarche et à exercer une influence sur les politiques actuelles et futures de l'Union.

